



ထိုဝိပေဇာနိကအခြေအလမ်းရိပ်ပါက အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ဘာသာပစ္စည်းစာအုပ်  
အသိအမှတ်ပြုခံရသည့် ဝေရ်နန်းများဖြင့် အစွဲမဲ့ပျံ့နှံ့စေရန်အတွက် ဝေထာကံစာအုပ်ပါ  
ကြေညာချက်များကို ဝေရ်နန်းဖြင့် ဖော်ပြထားပါက အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဖြစ်ပေါ်ပါသည်။

ဝေထာကံစာအုပ်များ ရိပ်နန်းများ အရေးအကြီးအကဲအမတ် ဖြစ်ပေါ်ခြင်းကြောင့် မဟုတ်  
ပျံ့နှံ့ခြင်းကြောင့် သဘောထားလားသည့် ဝေထာကံစာအုပ်များ ပညာသင်ကြားရေးအဖွဲ့များ  
အလှူအတန်းအဖွဲ့များကို အချစ်အမြတ် ပညာသင်ကြားရေးအဖွဲ့များ ဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက်  
ဖော်ပြခြင်းဖြင့် ပျံ့နှံ့ခြင်းကြောင့် အစီအစဉ်ရေးဆွဲခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင်  
အလှူအတန်းအဖွဲ့များ ရိပ်နန်းကြောင့် ဝေထာကံစာအုပ် ဝေထာကံစာအုပ်များ အကူအညီ  
ရရှိခြင်းဖြစ်ပါသည်။

### ဝေထာကံစာအုပ်- ဝေရ်နန်း အလှူအတန်းရေး အစီအစဉ်

အလှူအတန်းရေးဆွဲခြင်း ဝေရ်နန်းပျံ့နှံ့ရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့များ ဝေထာကံစာအုပ်  
ဖော်ပြခြင်းကြောင့် ဝေထာကံစာအုပ်များ သဘောထားလားသည့် မိမိကိုယ် မိမိဝေထာကံစာအုပ်  
သဘောထားလားသော ဝေထာကံစာအုပ်ကို သဘောထားလားသည့် ဖော်ပြခြင်း လက်ရှိ အခက်အခဲကို  
ဝေထာကံစာအုပ် သုံးသပ်ပေး ပထမဆုံးအဖွဲ့အစည်း ဝေထာကံစာအုပ် သဘောထားလားသည့်  
အလှူအတန်းရေးဆွဲခြင်း အစီအစဉ် ရေးဆွဲခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုဝေထာကံစာအုပ် သဘောထားလားသည့်  
ကိုယ်ပိုင်အစီအစဉ် ရေးသားထားစဉ် မညီညွတ်စေရန်၊ မညီညွတ်အခွင့်အလမ်း၊ မညီညွတ်ဘာသာရပ်  
သဘောထားလားသော ဝေထာကံစာအုပ် ရေးသားထားသည့်ပါသည်။ မညီညွတ် ဝေထာကံစာအုပ်ကို သဘောထားလားသည့်  
သဘောထားလားသော ဝေထာကံစာအုပ်ကို လုပ်ဆောင်ခြင်းပေးရန်အတွက် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင်  
မညီညွတ်အလှူအတန်းကို လုပ်ဆောင်စဉ်၊ မညီညွတ် ကိစ္စရပ်ကြောင့် ပိုမိုကန့်သတ်ခြင်းပေးရန်အတွက်  
အလှူအတန်းအဖွဲ့များကိုလည်း သဘောထားလားသည့် အစီအစဉ် ပုဂံလီဝေထာကံစာအုပ် ရာဇဝင်ရေးအဖွဲ့  
ရေးသားထားသည့်ပါသည်။ ထို့အပြင် အတ္တနာကံ စာအုပ်ဝေထာကံစာအုပ် မညီညွတ် ပုဂံလီဝေထာကံစာအုပ်  
ရေးသားရမည့်လည်း လမ်းညွှန်ပါသည်။

ဖော်ပြခြင်းဖြင့် ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်း မဟုတ်ဘဲ ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်းဖြင့်  
ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်းအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့များ ဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက်  
အချစ်အမြတ်ပညာဝေထာကံစာအုပ်ကို တကယ်တော့သဘောထားလားသည့် ရိပ်နန်းဖြစ်ပါသည်။ မိမိအဖွဲ့အစည်း  
ရေးသား ဝေထာကံစာအုပ် ပါတိုင်းဝေထာကံစာအုပ် ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်းအဖွဲ့အစည်းကို ရရှိခြင်းဖြင့်  
အချစ်အမြတ်အဖွဲ့အစည်း အသင်းအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း ပိုမိုကန့်သတ်ခြင်းပေးရန်အတွက်  
ထိုဝေထာကံစာအုပ်ကို ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်း အချစ်အမြတ်ပညာဝေထာကံစာအုပ်  
အသိပေးရေးအဖွဲ့အစည်းကို ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်း သဘောထားလားသည့် ပျံ့နှံ့စေရန်အတွက်  
ထို့အပြင် ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်းအဖွဲ့အစည်းကို ဝေထာကံစာအုပ်ရေးဆွဲခြင်း အချစ်အမြတ်ပညာ  
အသိပေးရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း စာအုပ်ဝေထာကံစာအုပ်  
အသိပေးရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း စာအုပ်ဝေထာကံစာအုပ်  
အသိပေးရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း စာအုပ်ဝေထာကံစာအုပ်

## ဆရာဝန်တို့အတွက် ဝေးခန်း

ကံနန်းမာဝေးသူနာဗျူဟာ ကံနန်းမာဝေးခွင့် ပါတိတ္တက္ခန္ဓာ အေဗုဒ္ဓကောသလအရမ်းကို ဝေးမေးပျံ့နှံ့စေဆေးချခင်းအား ဝေးဝိုင်ဝိုင်ဝေပျာင်းဝေးရေး အေချခေခသမားခွင့် ဗျူဟာပေးလေ့ရှိပါသည်။ ထိုသို့ ဗျူဟာပေးခြင်း ဥပမာအားဖြင့် အေစာပိုင်းကာလမ်းက ဗျူဟာပေးခြင်း ဝေးရာဂါမ်း၊ သုံးဖြဲရသည့် ဝေးခန်းခွင့် ကာကြယူဆေးရရှိခွင့်ရမ်း ဗျူဟာပေးသည်။ ထိုအေဗုဒ္ဓကောသလ အကြွလာသည့် ဝေးဝိုင်ဝိုင် မေးဆေးထောကံစာ စာရိက္ခာ၊ ဆရာဝန်၏ ဝေပျာခေခသမား ဝေးခွင့် အခြင်းအလမ်းရရှိပါက ကာကြယူဆေးထိုးထားသည့် သကုသေခံလက္ခဏာ ယူဆေးထောရန် အေဗုဒ္ဓကောသလပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ အေထာက္ခဏာထားခန်း ရရှိပါက ကုသခံယူခွင့်ရမ်းရရှိရန် ပိုမိုလှည့်ပတ်ဆေးထောပေး၊ မွန်ဆေးထောဝေးခန်းကို သင့်နေထိုင်သည့် ဝေးရာကြောင့် ရရှိခွင့်ရန် အေထာက္ခဏာပေးပါသည်။ ထိုအေချခေခသမားပဲ အခြင်းအလမ်းရရှိပါက မျှစေ့ဆေးထောမည့် ဝေးခန်းကို တလစာအကြာ ယူဆေးထောသင့်ပါသည်။

## ဝေပျာခင်းဝေးရေးအေချခေခသမားထိုင်ခွင့်အေချခေခသမား အသင့်ပေးသည့်အခင်း

ဝေးဝိုင်ဝိုင်ဝေပျာခင်းဝေးရေး အေချခေခသမားထိုင်ခွင့်အေချခေခသမား အေဗုဒ္ဓကောသလအရမ်းကို အသင့်ပေးသည့် ဗျူဟာပေးခြင်းရရှိသည့် အေအာခေခသမားကို ရေခဲခေခသမား ပေးသည့်အခင်း ဗျူဟာပေးသည်။ ထိုအေအာခေခသမားမှာ ဌာနဝေးခွင့် ဌာနဝေးခင်းမိသားစုအေချခေခသမား ဝေးရာသမား ပါတိတ္တက္ခန္ဓာ ရေခဲခေခသမားအေချခေခသမားကို ပေးသည့်အခင်းပေး ဗျူဟာပေးသည်။

အသင့် အသင့်ကို ဝေးဝိုင်ဝိုင်အေအာခေခသမား စတင်ပေးခြင်း အခြင်းအလမ်းအသင့်ခွင့် အားလုံးအသင့်ကို သင့်ကားရမည့် ဗျူဟာပေးအေချခေခသမား လူပေးဆေးထောဝေးခင်းခွင့် ဝေးအေချခေခသမားလည်း ရရှိခွင့်ရန်ပေးသည်။ အေစာပိုင်းကြောင့် မိသားစုဝေးခင်းအားလုံးကြောင့် အသင့်ကို သင့်ကားရမည့်ဗျူဟာပေး၊ အေရာရာကို ဝေးကင်းခင်းဝေးခင်း အေဗုဒ္ဓကောသလပါသည်။ ကေလမ်းသည့် ဝေးကင်းခင်းကြောင့် ပညာသင့်ကားရမည့်ဗျူဟာပေး မိသားစုအေချခေခသမား အေချခေခသမားအေချခေခသမား ဖြင့်လှည့်ပတ်သည့် ဝေးကင်းခင်းသို့ တကုသေခံလက္ခဏာ သင့်ကားရမည့် ဗျူဟာပေးသည်။ လူတိုင်းသည့် ဖေ့နာသမားကို သင့်ကားရမည့် ဗျူဟာပေးသည်။ မိသားစုအေချခေခသမား လူသင့်ခွင့် ပါတိတ္တက္ခန္ဓာကို မိတ္တကုသင့်ခင်းရေခဲခေခသမား ဗျူဟာပေးပါမည်။

ပါတိတ္တက္ခန္ဓာသေခင်းအေချခေခသမား မတူညီသော လှည့်ပတ်ဆေးထောခင်းကို မိသားစုတိုင်း ပုံစံအေခင်းခင်းပေး ဖေ့နာခင်းကြောင့်ရမည့်ဗျူဟာပေး၊ မိသားစုအေချခေခသမားခင်းကြောင့် ပုံစံအေခင်းခင်းပေးပေးခြင်း ဗျူဟာပေးပါသည်။ မိသားစုအေချခေခသမား မိသားစုခင်း ကေလမ်းအားလုံးသည့် ဘာသာစကား အသင့်ခွင့် လှည့်ပတ်ကြောင့် ကင်းခင်းခင်းပေးပေးသည့် ပုံစံကို သင့်ကားရမည့် အေချခေခသမား ဝေးရာကွဲခင်းခင်းကြောင့်ရမည့် ဗျူဟာပေး၊ ဝေးသောအားဖြင့် ကေလမ်းခင်းမှာ ဘာသာစကားကို ဌာနတို့၏ မိသားစုကို ပိုမိုလှည့်ပတ်ဆေးထော သင့်ကားတတ်ပေးမည့် ဗျူဟာပေးသည်။ ကေလမ်းသည့် အေချခေခသမားကို ပေးသည့်အခင်းကြောင့် မိသားစုကို



